

# COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

## CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

---

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, March 23, 2018 at 1:30 p.m. in Bradford Room of the Lawrence Park Community Church. This meeting of Council was attended by the following members:

H. Ali-Hassan  
A. Avolonto  
C. Campbell  
C. Coates  
B. Connell  
E. Coburn  
A. Cyr  
I. Djordjevic  
S. Duncan  
G. Ewen  
L. Frew  
R. Guiasu  
E. Gutterman  
M.-C. Guzmán

L. Hébert  
L.-P. Hodgson  
D. Ipperciel  
M. Jurdjevic  
S. Kirschbaum  
M.-E. Lebel  
G. Levine  
E. Light  
W. Maas (Chair/président)  
M. Macaulay  
N-G. Martineau  
J. McDonough-Dolmaya  
J. Michaud  
M. Mondélice

T. Moore  
M. Péguret  
B. Price  
I. Roberge  
M. Roy  
S. Shahrokni  
P. Theophanidis  
A. Zamora  
S. Dreher  
M. Palamarek  
J. Heywood  
K. Clark  
J.-P. D'Angelo

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 23 mars 2018 à 13 h 30 dans la salle « Bradford » du « Lawrence Park Community Church ». Les membres suivants étaient présents :

### 1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:30 p.m.

### 2. Minutes of the previous meeting

#### ▪ March 2, 2018

The minutes were **approved**.

### 3. Matters arising from the minutes

There were none.

### 4. Inquiries and Communications

Regrets from President Lenton and Provost Philipps were noted. Both will be coming to Council at a future meeting.

### 1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 30.

### 2. Procès-verbal de la séance précédente

#### ▪ 2 mars 2018

Le procès-verbal est **approuvé**.

### 3. Questions dérivant du procès-verbal

Il n'y en a aucune.

### 4. Communications et questions diverses

On transmet les regrets de la présidente, Mme Lenton et de la provost, Mme Philipps. Les deux viendront au Conseil lors d'une prochaine réunion.

## 5. Principal's and Associate Principals' Remarks

The Principal, D. Ipperciel noted that the Government will be looking into the cost of bilingualism and francophone education. With regards to the Université de l'Ontario français, he noted that the initial opening date of 2020 might be postponed as consultations are not going on as anticipated.

In response to concerns raised about harassment towards picketers and the removal of their equipments, the Principal noted that he was not aware of the problem, and will look into it.

The Associate Principal (Academic), I. Roberge gave an outline of the 4+1 Pathway to the Master of Management at Schulich and undertook to have CASTL to consider the proposal. He also noted that there will be a forum on "Graduate attributes" on May 9, 2018 at 10 am. and invite participation from the community - more information forthcoming. He then addressed concerns about "Remediation" and suggested that the [Senate guidelines](#) be consulted. The University is committed to Academic Integrity and Fairness to Students and will do its best to accommodate the students.

## 6. Reports from Standing Committees

### (a) Curriculum Committee

I. Djordjevic presented the Curriculum submissions from the Biology, English, History and Political Science Departments and they were all **approved**.

The new course submission form was received by Council.

## 5. Remarques du principal et des vice-principaux

Le principal, D. Ipperciel note que le gouvernement examinera le coût du bilinguisme et de l'éducation en langue française. En ce qui concerne l'Université de l'Ontario français, il note que la date d'ouverture initiale de 2020 pourrait être reportée puisque les consultations ne se déroulent pas comme prévu.

En réponse aux inquiétudes exprimées au sujet du harcèlement à l'égard des piqueteurs et de l'enlèvement de leurs équipements, le principal note qu'il n'était pas au courant du problème et qu'il se renseignera sur la question.

Le vice-principal aux affaires académiques, I. Roberge donne un aperçu du « 4+1 Pathway to the Master of Management at Schulich » et s'engage à ce que le CNAP examine la proposition. Il note aussi qu'il y aura un forum sur les compétences essentielles le 9 mai 2018 à 10 heures et il invite la participation de la communauté – plus de renseignements à venir. Il aborde ensuite les préoccupations au sujet de la remédiation et suggère que les directives du sénat soient consultées. L'Université s'engage à assurer l'intégrité académique et l'équité aux étudiants et fera de son mieux pour accommoder les étudiants.

## 6. Rapports des comités permanents

### (a) Comité des programmes

I. Djordjevic présente les soumissions des départements suivants : Biologie, Anglais, Histoire et Science politique. Elles sont **approuvées**.

Le formulaire pour de nouveaux cours est reçu par le Conseil.

**(b) Policy, Planning and Nominating Committee**

E. Light presented the [slate of candidates](#) for the 2018-2019 Standing Committees of Council.

Following Senate Executive Committee's rejection of three elected members to share the designated seat on Senate Executive, Tim Moore volunteered to be the sole representative and he was elected for a 3-year term, ending June 2020.

E. Light then presented the Committee's [report](#) and reminded Council of PPNC's [mandate](#), outlining its responsibility for academic policy and resource allocation.

**(b) Direction, planification et mises en candidature**

E. Light présente la liste des candidats aux comités permanents du Conseil pour 2018-2019.

Suite au rejet par le comité exécutif du sénat, de la proposition que le siège de Glendon soit partagé par 3 membres, Tim Moore se porte volontaire pour être l'unique représentant et il est élu pour un mandat de 3 ans se terminant en juin 2020.

E. Light présente ensuite le rapport du comité et rappelle aux membres du Conseil le mandat du CDPMC en soulignant sa responsabilité à l'égard de la politique académique et de l'affectation des ressources.

**7. Other Business**

- [Metrics at Glendon](#) – T. Loebel presented his [report](#) and it was followed by a short Q&A period.
- [York University Advisory Committee on Responsible Investment](#) (YUACRI)

A motion for Council to endorse just-released YUACRI report was proposed and withdrawn pending the circulation of the report to the Glendon Community.

- Possible strike motion

The following motions were proposed and **approved**:

**Glendon Faculty Council recognizes the manifold contributions of contract faculty to teaching, research, and governance, at the College. Furthermore Glendon Faculty Council would like to express our hope that both sides take serious effective steps to resolve the current labour disruption.**

**7. Autres questions**

- « [Metrics at Glendon](#) » – T. Loebel présente son rapport et on passe à une courte période de Q&R.
- « [York University Advisory Committee on Responsible Investment](#) » (YUACRI)

Une motion pour l'approbation du rapport du « YUACRI » est proposée et est retirée en attendant la distribution du rapport à la communauté de Glendon.

- Motion possible sur la grève

Les motions suivantes sont proposées et **approuvées** :

**Le Conseil de la faculté de Glendon reconnaît les multiples contributions des professeurs à contractuels à l'enseignement, la recherche et à la gouvernance au Collège. De plus, le Conseil de la faculté exprime son espoir que les deux parties prendront des mesures efficaces et sérieuses pour résoudre le conflit de travail en cours.**

and

**Glendon Faculty Council condemns the surreptitious removal of the picketers' equipment, the daily calling of police to the picket line, and the use of surveillance of the picket lines without consent of the picketers, and condemns all forms of harassment during this labour dispute.**

## **8. Adjournment**

Because Council met off-campus, the Secretary was unable to attend and instead two Council members (profs. Jurdjevic and Michaud) volunteered to take notes on the proceedings; that [document](http://www.glendon.yorku.ca/facultycouncil/wp-content/uploads/sites/109/FC-Report-23-03-18.pdf), which provides additional details of the discussions, is available at <http://www.glendon.yorku.ca/facultycouncil/wp-content/uploads/sites/109/FC-Report-23-03-18.pdf>

The meeting was adjourned at 4.10 p.m.

et

**Le Conseil de la faculté condamne le retrait en secret des équipements des piqueteurs, l'appel quotidien de la police à la ligne de piquetage et le recours à la surveillance des piquets de grève sans le consentement des piqueteurs et condamne toute forme de harcèlement durant ce conflit de travail.**

## **8. Levée de la séance**

Étant donné que le Conseil s'est réuni hors campus, la secrétaire n'a pas pu y assister et, à la place, deux membres du Conseil (les professeurs Jurdjevic et Michaud) se sont portés volontaires pour prendre des notes sur les délibérations ; ce [document](http://www.glendon.yorku.ca/facultycouncil/wp-content/uploads/sites/109/FC-Report-23-03-18.pdf), qui fournit des détails supplémentaires sur les discussions, est disponible à <http://www.glendon.yorku.ca/facultycouncil/wp-content/uploads/sites/109/FC-Report-23-03-18.pdf>

La séance est levée à 16 h 10.